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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXX/22 

LXX Sesja w dniu 30 listopada 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 15:57 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXX sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.  W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 542 w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 543 w sprawie określenia stawki za jeden kilometr 

przebiegu pojazdu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 544 w sprawie określenia wysokości stawek podarku od 

nieruchomości na rok 2023 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 545 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 546 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

8. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.  

9. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 27.10.2022 r. 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

12. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

13. Zakończenie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 542 w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023 rok.  

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 542 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023 rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, poinformowała, że Program współpracy Gminy Świerklaniec 

z organizacjami pozarządowymi na 2023 rok, powstał na bazie obecnie obowiązującego 

programu, ponieważ w bieżącym roku udało się zrealizować wiele zadań z zakresu 

działalności pożytku publicznego. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 542 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Kania, Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXX/518/22 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok, stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.   

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 543 w sprawie określenia wysokości 

stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 543 w sprawie określenia wysokości stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Adam Szołtysik, Kierownik Referatu Organizacyjnego, Informatyki i Oświaty, 

poinformował, że w związku ze zmianą przepisów prawa, zmodyfikowano sposób 

obliczenia stawki zwrotu kosztów przewozu uczniów niepełnosprawnych do szkół 

i placówek oświatowych. Nadmienił, że stawka nie będzie już zależna od rodzaju paliwa. 

W dalszej części poinformował, że stawka będzie uzależniona od stawki za kilometr, która 

będzie równa stawce określonej w ustawie o transporcie drogowym, która obecnie dla 

samochodów o pojemności silnika powyżej 900 cm3 wynosi 0,8358 zł. Nadmienił, że 

projekt uchwały został skonstruowany w taki sposób, aby przy zmianie omawianych stawek 

w przepisach prawa, nie było konieczności zmiany uchwały.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 543 w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu 

pojazdu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (2) 

Tomasz Kania, Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXX/519/22 w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 544 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2023. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 544 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2023. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Lidia Huć – Podleszka, Kierownik Referatu Finansowo – Księgowego, poinformowała, 

że w związku z zaistniałą sytuacją gospodarczą i galopującą inflacją, podjęto decyzję 

o przedłożeniu projektu uchwały, w którym podwyższeniu ulega wysokość stawek podatku 

nieruchomości o 11,8 %, co jest zgodne z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 15.07.2022 r. Zaznaczyła, że zaproponowane stawki nie są na 

najwyższym poziomie, a górne stawki podatkowe nie są przekroczone.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że propozycja zwiększenia stawki podatku od 

nieruchomości wynika z znacznie zmniejszonego udziału w podatku PIT i CIT oraz realizacją 
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wielu zadań inwestycyjnych, które mają służyć mieszkańcom Gminy Świerklaniec. W dalszej 

części poinformował, że zaproponowane stawki nie są stawkami maksymalnymi, a zostały 

podwyższone o wskaźnik cen i usług. Następnie poinformował, że dla statystycznego 

budynku o powierzchni 100 m2, posadowionego na nieruchomości 500 m2 oraz garażem 

o powierzchni 20 m2, podwyżka będzie kształtowała się na poziomie 43 zł na rok. 

Nadmienił, że szacowany wzrost wpływów z tytułu podatku od nieruchomości wyniesie 

około 430 - 440 tysięcy złotych.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy dla przedsiębiorców podatek od 

nieruchomości również ulegnie zwiększeniu. W dalszej części zaproponował, aby zamrozić 

podatek od nieruchomości dla przedsiębiorców na obecnym poziomie.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że podatek od nieruchomości dla 

przedsiębiorców również ulegnie zwiększeniu. Dodał, że ze względu na wpływ na koszty 

transportu publicznego zmianie nie ulegnie podatek od środków transportowych.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, dlaczego przy wzroście podatku od 

nieruchomości o 11,8 %, w projekcie budżetu na 2023 rok, można stwierdzić wzrost 

dochodów z tego tytułu tylko o 7 %. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w momencie przedkładania projektu 

budżetu na 2023 rok nie było jeszcze założenia co do wysokości wzrostu podatków. 

Nadmienił, że jeżeli uchwała zostanie podjęta, to zmiany do omawianego projektu budżetu 

mogą zostać wprowadzone autopoprawką.  

• radny Zbigniew Jarka poinformował, że kilku przedsiębiorców zostało zwolnionych 

z podatku od nieruchomości. W dalszej części wyraził swoją opinię, że wysokość stawek 

podatku od nieruchomości powinna zostać zwiększona o 7 lub 8 %, jednak zaproponowany 

wzrost jest zbyt duży. Następie zadeklarował, że w głosowaniu wstrzyma się od głosu.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 544 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (1) 

Łukasz Lesik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXX/520/22 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2023, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 545 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 545 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 545 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 
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Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXX/521/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 546 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 - 2037. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 546 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037 wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

Głosowano w sprawie:  

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 546 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022-2037. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXX/522/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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8. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27.10.2022 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 27.10.2022 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania.  

 

9. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, sprostował informację podane w jednym z dzienników 

lokalnych, w którym zostały zacytowane słowa mieszkańca, który stwierdził, że Miasto 

Tarnowskie Góry ma w planie przejąć pobliskie gminy w tym m.in. Świerklaniec. Następnie 

zaznaczył, że taka sytuacja nie będzie miała miejsca. Dodał, że przeprowadził rozmowę 

z Panem Arkadiuszem Czechem, Burmistrzem Miasta Tarnowskie Góry, który 

poinformował, że prowadzone działania mają prowadzić do tego, aby Tarnowskie Góry 

stały się miastem na prawach powiatu. W dalszej kolejności przedstawił informację na 

temat dystrybucji węgla zakupionego na preferencyjnych warunkach.  

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) poinformował, że w ramach preferencyjnego zakupu węgla, 

można nabyć w bieżącym roku 1,5 t węgla i w przyszłym roku 1,5 t. W dalszej części zwrócił 

się z zapytaniem, czy w przypadku, gdy mieszkańcowi nie uda się zakupić węgla w bieżącym 

roku, ze względu na jego brak, to należne 1,5 t będzie można nabyć w przyszłym roku.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że zgodnie z obowiązującym 

rozporządzeniem Ministra Aktywów Państwowych ilość paliwa stałego dostępna dla 

jednego gospodarstwa domowego w ramach zakupu preferencyjnego wynosi: do dnia 31 

grudnia 2022 r. - nie więcej niż 1500 kg, a od dnia 1 stycznia 2023 r. - nie więcej niż 1500 

kg. Dlatego obecnie nie ma możliwości, aby nie wykorzystany limit z bieżącego roku 

przenieść na kolejny. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że został 

opublikowany projekt zmiany wspominanego rozporządzenia, który zakłada, że 

w przypadku, gdy do 31 grudnia 2022 r. nie będzie możliwości zakupu 1,5 t węgla, to masa 

ta zostaje przeniesiona na przyszył rok.  
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, wyraził swoją opinię, że projekt zmiany Rozporządzenia 

Ministra Aktywów Państwowych może mieć związek z niewystraszającą ilością węgla.  

• radna Jolanta Bubalik (Ad Vocem) zwróciła się z zapytaniem dotyczącym procedury 

preferencyjnego zakupu węgla.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) szczegółowo przedstawił procedurę 

preferencyjnego zakupu węgla. Zaznaczył, że z mieszkańcami w omawianym temacie 

kontaktuje się Sekretarz Gminy. Dodał, że było kilka przypadków, w których doszło do 

ustępstw pod względem kolejności zgłoszeń, które dotyczyły starszych, schorowanych 

osób, które nie miały opału w domach, co podlegało weryfikacji.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym reklamacji składanych do 

Poczty Polskiej w związku z niedostarczeniem przesyłek, które w dużej mierze dotyczyły 

decyzji podatkowych. W dalszej części zaproponował, aby za dystrybucje decyzji 

podatkowych odpowiadał goniec oraz sołtysi.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że procedura reklamacji dotyczą 

przesyłek, które nie zostały dostarczone przez Pocztę Polską w miesiącu styczniu oraz 

lutym. Dodał, że sytuacja ta była spowodowana brakami kadrowymi oraz złym 

zarządzeniem placówką pocztową w Świerklańcu. W dalszej części poprał propozycję 

przedstawioną przez Radnego Michała Nolewajkę.  

• radny Kazimierz Flakus poruszył temat nieprawidłowego sposobu posadowienia studzienek 

kanalizacyjnych w ciągu ul. Głównej w Świerklańcu, głównie na pasie drogi rowerowej, 

gdzie została odtworzona nawierzchnia po budowie kanalizacji. W dalszej części, 

poinformował, że kanalizacja deszczowa w ciągu ul. Kościuszki w Świerklańcu została 

sporządzona w taki sposób, że może dochodzić do jej częstego zatykania. Dodał, że 

problemem w tym rejonie, jest również sposób parowania samochodów bezpośrednio przy 

chodniku. Następnie poinformował, że nawierzchnia z kostki brukowej w okolicach ronda 

w Świerklańcu była odtwarzana podczas mrozu. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

temat tego, że Tarnowskie Góry miałyby być miastem na prawach powiatu powraca przy 

okazji każdych wyborów. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, podziękowała za złożone uwagi. W dalszej części 

poinformowała, że kwestie posadowienia włazów studzienek kanalizacyjnych w ciągu 

ul. Głównej w Świerklańcu oraz kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Kościuszki w Świerklańcu 

zostaną zgłoszone do Kierownika Budowy. Znaczyła, że roboty wykonane w omawianym 
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rejonie nie zostały jeszcze odebrane. Dodała, że zleci wstrzymanie prac w zakresie 

odtwarzania nawierzchni z kostki brukowej.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że plan 

z utworzeniem powiatu grodzkiego przez Tarnowskie Góry, jest wpisany w kierunkach 

rozwoju strategii rozwoju miasta, które zostaną rozpatrzone na sesji Rady Miasta 

Tarnowskie Góry w miesiącu styczniu. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że ponad 10 lat temu, powstał pomysł, 

aby Tarnowskie Góry stały się miastem na prawach powiatu.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy odbyła się już analiza danych uzyskanych 

w wyniku konsultacji społecznych dotyczących zmiany organizacji ruchu w ciągu 

ul. Kościuszki i Plebiscytowej w Świerklańcu. W dalszej części zwrócił się z prośbą 

o przedstawienie informacji odnośnie spotkania dotyczącego zabytkowych zabudowań 

folwarcznych.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że wyniki wspomnianych 

konsultacji społecznych zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy. Dodał, że większość mieszkańców była przeciwna wprowadzeniu ruchu 

jednokierunkowego. W dalszej części przedstawił szczegółowe informacje dotyczące 

odbytych spotkań dotyczących zabytkowych budynków folwarcznych. Nadmienił, że 

w spotkaniu uczestniczył Wojewódzki Konserwator Zabytków.  

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoje zadowolenie z działań podejmowanych w zakresie 

budynków folwarcznych i wyraził swoją nadzieję, że inwestor podejmie działania, a budynki 

powrócą do świetności. W dalszej części poinformował, że więźby oraz sklepienia są 

wyjątkowe na skalę światową. Następnie zasugerował, aby w spotkaniach uczestniczyli 

również przedstawiciele Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. W dalszej części zwrócił 

się z prośbą o przedstawienie szerszych informacji na temat wideokonferencji w dniu 

04.11.2022 r. w sprawie drogi do likwidowanego przejazdu kolejowego na ul. Nakielskiej 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że zainteresowany inwestor pochodzi spoza 

śląska i prosił o dyskrecję do momentu złożenia oficjalnego wniosku. Nadmienił, że jest 

w stałym kontakcie z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa. W dalszej części 

przedstawił szczegółowe informacje w zakresie tematyki poruszanej w trakcie 

wideokonferencji w dniu 04.11.2022 r.  



11 
 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że bardzo dobrze byłoby, gdyby 

w miejscu budynków folwarcznych powstał jakiś dom opieki dziennej. W dalszej części 

przedstawił stopę zwrotu w budownictwie i wyraził swoją opinię, że inwestycje poczynione 

w nieruchomości, to najlepsze rozwiązanie.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że został podpisany akt notarialny i Gmina 

Świerklaniec jest już oficjalnie właścicielem budynku, w którym funkcjonuje Przedszkole 

„Pod Zielonym Listkiem” w Świerklańcu oraz zakon Sióstr Boromeuszek. Nadmienił, że 

wyposażenie kaplicy zostało przekazane do kościoła na Ukrainie. Dodał, że Siostry 

Boromeuszki opuszczą budynek w ciągu 7 dni, wtedy nastąpi oficjalne przejęcie 

nieruchomości. W dalszej kolejności poinformował, że 3 siostry zakonne, które znajdowały 

się w zakonie w Świerklańcu zostały przeniesione do innych zakonów.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) zaznaczył, że w działaniach dotyczący nabycia omawianej 

nieruchomości zarówno Rada Gminy, jak i Wójt zamiarem nie była likwidacja zakonu.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że inicjatorem zbycia 

nieruchomości był Zakon Sióstr Boromeuszek, a działania gminy miały na celu 

zapobiegnięcie sprzedaży niniejszej nieruchomości podmiotowi prywatnemu, aby 

Przedszkole „Pod Zielonym Listkiem” mogło kontynuować swoją działalność. Nadmienił, że 

wiele klasztorów boryka się z podobnymi problemami ze względu na brak powołania i stale 

zmniejszającej się ilości sióstr zakonnych.  

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) wyraził swoje zadowolenie, że omawiana nieruchomość 

została zakupiona przez gminę. W dalszej części wyraził podziękowania dla Sióstr 

Boromeuszek za wiele lat opieki i wsparcia dla mieszkańców.  

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, kiedy mieszkańcy tzw. Osady oraz 

ul. Głównej w Świerklańcu będą mogli korzystać z wybudowanych przyłączeń 

kanalizacyjnych. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że obecnie w Świerklańcu trwają 

prace związane z odtworzeniem dróg. Dodała, że do końca roku pracę zostaną zakończone 

i po uzyskaniu pozwolenia na użytkowanie mieszkańcy będą mogli w pełni korzystać 

z wybudowanej kanalizacji sanitarnej. 

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, gdzie mieszkaniec powinien się zwrócić 

w przypadku, gdy w weekend dojdzie do kradzieży włazów studzienek kanalizacyjnych, 

dużych dziur w nawierzchni i tym podobnych. Dodał, że często w takiej sytuacji mieszkańcy 



12 
 

zgłaszają się do sołtysa w związku z tym dobrym rozwiązaniem byłoby zaopatrzenie 

sołtysów w taśmy ostrzegawcze lub pachołki zabezpieczające.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że Dział Gospodarczy Urzędu Gminy 

funkcjonuje przez 24 h. Nadmienił, że sołtys może przekazać informacje Wójtowi Gminy lub 

Zastępcy Wójta Gminy telefoniczne, a po jej uzyskaniu zostaną podjęte wszystkie konieczne 

czynności. W dalszej części wyraził swoją opinię, że można zakupić komplet ostrzegawczy, 

który będzie zlokalizowany na terenie Gminy Świerklaniec, który będzie do dyspozycji 

sołtysów.  

• radny Michał Nolewajka podziękował za przekazanie danych kontaktowych do 

koordynatorów tzw. „Akcji Zima”. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, jaka firma 

będzie realizowała zimowe utrzymanie dróg gminnych. Następnie zwrócił się z zapytaniem, 

czy firma realizowała już usługę na terenie Gminy Świerklaniec. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, dotyczącym sporządzenia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla południowo – zachodniej części sołectwa Orzech. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że umowa na zimowe 

utrzymanie dróg została zawarta z Zakładem Robót Drogowych, która ma siedzibę 

w Orzechu. Nadmieniła, że jest to sprawdzony wykonawca, który doskonale zna Gminę 

Świerklaniec. W dalszej części poinformowała, że na podstawie porozumienia wykonawcy 

robót związanych z budową kanalizacji, będą odpowiadać za zimowe utrzymanie dróg, 

które zostały przekazane, aby ograniczyć możliwość uszkodzenia elementów i urządzeń 

zamontowanych w drogach. Następnie poinformowała, że w zakresie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego prowadzone są działania zmierzające do zakończenia 

wszczętych procedur.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy zakupiona nieruchomość od Sióstr 

Boromeuszek jest wpisana do rejestru zabytków. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że budynki nie są wpisane do rejestru 

zabytków. Dodał, że budynki są objęte zainteresowaniem Powiatowego Konserwatora 

Zabytków.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem dotyczącym stopnia zaawansowania budowy 

przyłączy od sieci kanalizacyjnej.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że na 1300 nieruchomości, 

podłączonych jest 20 %.  
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Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Kazimierz Flakus zwrócił się z prośbą o przedstawienia informacji na temat 

postępowania prowadzonego przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, przedstawiła informacje na 

temat postępowania prowadzonego przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach 

w stosunku do Uchwały Nr LXIX/517/22 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 27 października 

2022 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

w zakresie punktu nr 21 załącznika nr 1 do uchwały.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

11. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił na coroczne spotkanie z Św. Mikołajem oraz Kiermasz 

Bożonarodzeniowy, który odbędzie się w świerklanieckim parku w dniu 04.12.2022 r. 

W dalszej części zaprosił na Jarmark, który odbędzie się w Pałacu Kawalera w Świerklańcu 

w dniu 17.12.2022 r. Nadmienił, że w dniu 19.12.2022 r. odbędzie się spotkanie opłatkowe 

z Radnymi, przedstawicielami jednostek organizacyjnych gminy oraz stowarzyszeń 

i organizacji pozarządowych. Następnie poinformował, że w dniu 23.12.2022 r. zostanie 

zorganizowana wigilia dla samotnych.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w przyszłym 

tygodniu zostanie zwołana sesja nadzwyczajna.  
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12. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:57 

zamknął LXX sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


